
 
 

BRK.0002.32.2017.US   
P r o t o k ó ł  Nr  XXXII/2017 

_______________________________________________ 
z sesji Rady Miejskiej w B y t o w i e 

z dnia 28 czerwca 2017 r. 
 
Ad. pkt-u 1. 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie wg załączonej listy obecności – tj. 21 
radnych. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Obradom przewodniczył Pan Jan Treder – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Bytowie. 
 
Przewodniczący obrad otwierając XXXII sesję Rady Miejskiej w Bytowie,  
o godz. 10: 00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie, ul. 1 Maja 
15, stwierdził kworum radnych, przy którym może obradować i podejmować 
uchwały Rada Miejska w Bytowie.  
 
W dalszej kolejności przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, jednostek 
podległych gminy Bytów, Biura Urbanistycznego PPP z Gdańska, prasy, radia 
oraz pozostałych mieszkańców przysłuchujących się obradom Rady.  
 
Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.  
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

pn.: ”Południowa obwodnica Bytowa” dla terenów położonych  
w obrębach geodezyjnych nr: 102, 104 i 105 w Bytowie oraz w obrębie 
Udorpie (druk nr 77), 

b) wyrażenia zgody na wniesienie aportu do Wodociągów Miejskich 
Bytów Spółka z o.o. (druk nr 66), 
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c) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących  
w posiadaniu Wodociągów Miejskich Bytów Sp. z o.o. na lata  
2017-2018 (druk nr 67), 

d) zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  
i gimnazjów w gminie Bytów do nowego ustroju szkolnego  
(druk nr 70), 

e) zmiany uchwały w sprawie ustalenia numerów porządkowych 
publicznych przedszkoli i publicznych szkół podstawowych, dla 
których organem prowadzącym jest gmina Bytów (druk nr 71), 

f) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie  
w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie gminy Bytów (druk nr 72), 

g) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie  
w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów (druk nr 73),  

h) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie 
w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 74),  

i) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 
profilaktyki  i rozwiązywania problemów alkoholowych  
i przeciwdziałania narkomanii na 2017r. (druk nr 65), 

j)  wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2017 r.  
(druk nr 75), 

k) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2017 – 
2024 (druk nr 76). 

7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2016 rok oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2016 wraz  
z informacją o stanie mienia  komunalnego gminy Bytów: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego – materiały do wglądu  
w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej oraz w BIP Urzędu 
Miejskiego (folder: Finanse gminy – budżet – budżet gminy Bytów na rok 
2016), 

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu wraz  
z informacją o stanie mienia komunalnego – materiały do wglądu  
w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej oraz w BIP Urzędu 
Miejskiego (folder: Finanse gminy – budżet – budżet gminy Bytów na rok 
2016), 

c) odczytanie uchwały RIO w Gdańsku w sprawie opinii  
o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 r. – materiały do wglądu 
w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej oraz w BIP Urzędu 
Miejskiego (folder: Finanse gminy – budżet – budżet gminy Bytów na rok 
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2016), 
d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
gminy Bytów za 2016 r. – materiały do wglądu w biurze Rady, w teczkach 
komisji stałych Rady Miejskiej oraz w BIP Urzędu Miejskiego (folder: 
Finanse gminy – budżet – budżet gminy Bytów na rok 2016),  

e) odczytanie uchwały RIO w Gdańsku w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej dotyczącym udzielenia absolutorium dla 
Burmistrza Bytowa – materiały do wglądu w biurze Rady, w teczkach 
komisji stałych Rady Miejskiej oraz w BIP Urzędu Miejskiego  
(folder: Finanse gminy – budżet – budżet gminy Bytów na rok 2016), 

f) opinie komisji stałych Rady w sprawie sprawozdań, 
g) dyskusja nad przedłożonymi sprawozdaniami, 
h) podjęcie uchwał w sprawie:  

� rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Bytów za   
rok 2016 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 
2016 (druk nr 68) – załączniki do uchwały do wglądu w biurze Rady, w teczkach 
komisji stałych Rady oraz w BIP Urzędu Miejskiego – folder: Rada Miejska – sesje 
Rady Miejskiej – projekty uchwał 2014-2018, 

� udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
gminy Bytów za 2016 rok (druk nr 69). 

8.   Rozpatrzenie skarg na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 78, 79, 80,  
      81, 82, 83, 84). 
9.   Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
                                                                                                                                                                                                     
W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi  
do porządku obrad? 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Jan Treder poinformował, że Pan 
Wincenty Kniter przed rozpoczęciem sesji Rady Miejskiej złożył do 
przewodniczącego Rady Miejskiej trzy wnioski: 
 

1) z dnia 9.06.2017 r. w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 9.06.2017 roku na 
burmistrza Bytowa, który wg skarżącego ignoruje publikowane  
w mediach określenie „Wampir z Bytowa”, jako pierwszej w porządku 
obrad, 

2) z dnia 28.06.2017 r. w sprawie zdjęcia z porządku obrad skarg na 
burmistrza Bytowa, z uwagi na to, gdyż nie było ich ujęte w informacji  
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o posiedzeniu sesji i komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie na tablicy 
ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Bytowie, 

3) z dnia 28.06.2017 r. w sprawie zmiany porządku obrad polegającego na 
rozpatrzeniu skarg w punkcie 6, podając zarazem uzasadnienie ww. 
wniosków. 

 
Wnioski Pana Wincentego Knitera stanowią załącznik nr 4, 5 i 6 do protokołu. 
 
Zdaniem przewodniczącego Rady Miejskiej są to wnioski bezzasadne,  
w związku z powyższym przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś  
z radnych chciałby złożyć wniosek o zmianę porządku obrad, zgodnie  
z ww. wnioskami p. Wincentego Knitera. 
 
Nikt z radnych nie zabrał głosu ani nie zgłosił żadnych wniosków  
w powyższej sprawie.  
 
Innych propozycji zmian do porządku obrad nie było. 
 
Wobec powyższego porządek obrad został przyjęty w niezmienionym 
brzmieniu, wg, którego będzie procedować Rada Miejska w Bytowie. 
 
Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad Pan Jan Treder poinformował, że zgodnie  
ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie do informacji publicznej 
protokół z poprzedniej sesji został wyłożony w biurze Rady Miejskiej 
(pok. nr 102) oraz opublikowany na stronie internetowej Biuletynu Informacji 
Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  

Następnie przewodniczący skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi 
do protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Rada Miejska protokół z poprzedniej sesji jednogłośnie przyjęła. Głosowanie:  
21 – za. 
 
Ad. pkt-u 4. 
Sprawozdanie z działalności burmistrza pomiędzy sesjami zostało radnym 
przesłane w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. W związku  
z powyższym przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 
zabrać głos w powyższej sprawie. 
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Radny Tomasz Franciszkiewicz poprosił o szerszą informację na temat punktu 
17. Powołanie komisji w celu wyboru brokera ubezpieczeniowego. 
 
Odpowiedzi udzielił sekretarz Bytowa Pan Zenona Smantek. Poinformował, 
że postępowanie w sprawie wyłonienia brokera ubezpieczeniowego nie 
zostało zakończone, które dotyczy ubezpieczenia mienia Urzędu Miejskiego 
oraz jednostek organizacyjnych gminy Bytów. 
 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zapytała, o jaką nieruchomość 
chodzi, która została oddana do bezpłatnego używania, w punkcie 19. 
 
Odpowiedź w tej sprawie zostanie udzielona w punkcie odpowiedzi na 
interpelacje radnych, powiedział burmistrz. 
 
Drugie pytanie radnej Katarzyny Januszewskiej – Lisińskiej dotyczyło 
dostarczenia protokołu z walnego zebrania Spółki BTBS z dnia 9.06.2017 r.,  
w którym uczestniczył burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa stwierdził, że protokół zostanie radnej 
dostarczony. 
 
Jednocześnie udzielił uzupełnienia do sprawozdania pomiędzy sesjami. 
Poinformował, że w dniu 1 i 12.06.2017 r. w Urzędzie Miejskim odbyło się 
spotkanie z przedstawicielami Klubu Biegacza Goch w sprawie realizacji 
ścieżki rowerowej z Bytowa do Małej Wsi. Na spotkaniu tym rozmawiano na 
temat rodzaju nawierzchni, która powinna być użyta. Wniosek, który został 
złożony do Urzędu Marszałkowskiego do końca kwietnia br. przewiduje 
wykonanie nawierzchni asfaltowej (bitumicznej). Przedstawiciele Klubu 
Biegacza Goch oraz inne osoby, które brały udział w tym spotkaniu byli 
zwolennikami, aby wymienić ją na nawierzchnię żwirową (szutrową).  
W związku z protestem środowiska skupionego wokół Klubu Biegacza Goch, 
którzy sprzeciwiają się twardej nawierzchni zaproponowano 
przeprowadzenie konsultacji społecznych. W tej sprawie przygotowano 
projekt zarządzenia burmistrza w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
społecznych z mieszkańcami gminy Bytów dotyczących technologii budowy 
ścieżki pieszo – rowerowej na trasie Bytów – Pomysk Wielki – Mała Wieś, 
zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej z dnia 27.03.2013 r., które w miesiącu lipcu 
br. zostaną przeprowadzone w formie elektronicznej. Mamy też informację  
z Urzędu Marszałkowskiego, że wniosek pod względem formalno prawnym 
został pozytywnie zaakceptowany i przeszedł do kolejnego etapu weryfikacji 
pod względem merytorycznym. Natomiast drugie spotkanie odbyło się  
w dniu 23.06.2017 r. z przedstawicielami zarządu Klubu piłkarskiego Drutex- 
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Bytovia Bytów na temat poprawy warunków sportowych w celu utrzymania 
się w I lidze.  
 
Radny Bogdan Adamczyk zapytał, jeżeli chodzi o konsultacje społeczne, 
w sprawie budowy ścieżki pieszo – rowerowej, to jakiego typu możliwe są 
zmiany? Czy jest to tylko wymóg formalno - prawny? 
 
Formalnie taka konsultacja nie jest wymagana. Po prostu chcemy wiedzieć, za 
jaką opcją budowy ścieżki pieszo – rowerowej mieszkańcy się opowiadają, 
odpowiedział burmistrz. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz uważa, że forma elektroniczna jest do 
przyjęcia. Natomiast powołanie Komisji – nie. 
 
Burmistrz stwierdził, że Komisja została powołana po to, aby wskazać, czy jest 
możliwość wprowadzenia dodatkowych elementów poprawy bezpieczeństwa 
na ścieżce rowerowej. Natomiast konsultacje dotyczą technologii. 
 
Innych pytań odnośnie ww. sprawowania burmistrza nie było. 
 
Ad. pkt-u 5. 
 
Radny Bogdan Adamczyk 
 

• w sprawie rzekomego odrzucenia wniosku w sprawie remontu ul Pochyłej 
w Bytowie do budżetu obywatelskiego na 2018 rok przez Komisję ds. 
weryfikacji zgłoszonych zadań do projektu pn. „Budżet obywatelski  
w gminie Bytów w 2018 roku”. W szczególności chodzi o wyasfaltowanie 
łącznika między blokami ul. Pochyłej ok. 400 m, o co wnioskowali 
mieszkańcy na Zebraniu Osiedlowym. Tym czasem dowiaduje się, że 
wniosek w tej sprawie został odrzucony, ponieważ nie spełnia wymagań 
określonych w uchwale Rady Miejskiej z dnia 27.03.2013 r. w sprawie 
zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami 
gminy Bytów oraz, że realizacja zadania wymaga konieczności wykonania 
przebudowy kanalizacji sanitarnej oraz deszczowej przez Wodociągi 
Miejskie w Bytowie, co zdaniem radnego jest wątpliwe do wykonania. Ma 
nadzieję, że ta decyzja nie jest ostateczna. Powinniśmy dać szansę ludziom, 
aby w tej kwestii się wypowiedzieli. Powinniśmy myśleć takim 
kategoriami, „co zrobić, żeby to zrobić, a nie, co zrobić, aby to uwalić’. 
Może ma to związek z przyszłorocznymi wyborami samorządowymi. 
Czuje żal i rozgoryczenie, w związku z odrzuceniem wniosku. 
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Zapytał, dlaczego odrzucono wniosek i czy można go w tym roku zrobić? 
 

• Kolejne pytanie radnego dotyczyło funkcjonowania stadionu? 

 
Radny zapytał, dlaczego od dwóch miesięcy nie otrzymał odpowiedzi na 
pytanie: zadane na komisji. Jakie stowarzyszenia korzystają z obiektu, ile za 
nie płacą, i z czego korzystają. Chodzi o boiska, basen, siłownie itd.,  
z podaniem ceny jednostkowej korzystania z obiektu oraz urządzeń. Czy są 
stowarzyszenia, które mają ulgi. Jeżeli tak, to, jakie. Prosi o udzielenie 
odpowiedzi pisemnej w terminie. 
 

• Kolejne pytanie radnego Adamczyka dotyczyło zatrudnienia  
w Urzędzie Miejskim.  
 

Ogłoszono konkurs na stanowisko pełnomocnika ds. rewitalizacji  
i rozwoju gminy w Urzędzie Miejskim w Bytowie. W związku z tym zapytał. 
Kogo wybrano. Jeżeli nie, to, kto formalnie przeszedł rekrutację. Wysokość 
zarobków na tym stanowisku. Czy w związku z tym, że takie stanowisko 
powstaje, czy funkcja doradcy burmistrza ds. rozwoju gminy będzie 
zlikwidowana. Dlaczego nowego stanowiska nie ma w regulaminie 
organizacyjnym. Z czego będzie finansowane, ponieważ w budżecie gminy na 
ten cel nie zarezerwowano żadnych środków oraz dlaczego takie stanowisko 
powstało. Czy jest to wymóg, w związku z rewitalizacją miasta. Podobne 
stanowisko znalazł na BIP-ie jedynie w Słupsku, gdzie powołano specjalistę. 
 
Radny Zbigniew Choma 
 

• w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Starostwa Powiatowego w Bytowie 
o budowę drogi asfaltowej z Rekowa do Płotowa. Jednocześnie zapytał, czy 
prawdą jest, że burmistrz Bytowa deklarował wykonanie drogi pod 
warunkiem likwidacji SP w Rekowie,  

• w sprawie rzekomego powołania nowego dyrektora SP w Niezabyszewie 
Pana Krzysztofa Stępienia byłego prezesa Kompleksu Basenowo – 
Rekreacyjnego w Bytowie. Radny zapytał, czy były brane pod uwagę 
opinie Rady Pedagogicznej oraz Rady Rodziców, 

• w sprawie organizacji konkursu „Piękna Wieś. Radny zapytał, czy gmina 
Bytów organizuje taki konkurs, 

• w sprawie remontu zapadniętych chodników przy przystankach PKS przy 
wjeździe do Rekowa po obu stronach drogi nr 212. Radny poprosił  
o ponowne wystąpienie z pismem do ZDW oraz ZDP, celem wykonania  
remontu.  
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Radny Rafał Gierszewski 
 

• w sprawie braku odpowiedzi na interpelację, którą złożył trzy miesiące 
temu w sprawie budowy stacji paliw przy ul. Mickiewicza w Bytowie. 
Radny zapytał, czy są prowadzone rozmowy na temat powstania stacji 
paliw w sąsiedztwie Wodociągów Miejskich w Bytowie, czy też nie. Prosi  
o odpowiedź pisemną w tej sprawie.  
 

W odpowiedzi burmistrz Bytowa stwierdził, iż radny otrzymał ustną 
odpowiedź na ww. interpelację na sesji w dniu 29.03. i 24.05.2017 r.  
o następującej treści: 
„w sprawie braku odpowiedzi na interpelację, którą złożył dwa miesiące temu 
w sprawie budowy stacji paliw na terenie działki nr 14/1 obręb 103 przy ul. 
Mickiewicza w Bytowie powiedział, że odpowiedź w tej sprawie została 
radnemu udzielona na sesji w dniu 29.03.2017 r. przez zastępcę burmistrza 
Pana Jacka Czapiewskiego. Była to interpelacja ustna a nie pisemna. 
Jednocześnie dopowiedział, że w dniu 7.04.2017 r. została wydana decyzja  
o środowiskowych uwarunkowaniach. W dniu 2.05.2017 r. wpłynęło 
odwołanie od decyzji środowiskowej złożone przez Wodociągi Miejskie 
Bytów Spółka z o.o., które w dniu 9.05.2017 r. zostało przesłane do SKO.  
Na dzień dzisiejszy decyzja jest w obiegu, która nie jest prawomocna”.  
Radny nadal podtrzymuje swoje stanowisko prosząc o udzielenie odpowiedzi 
pisemnej wraz z dostarczeniem kserokopii dokumentów z tym związanych tj.     
 -  decyzji z dnia 7.04.2017 r. o środowiskowych uwarunkowaniach, 
 -  odwołania od decyzji środowiskowej z dnia 2.05.2017 r złożone przez WM  
Bytów, które w dniu 9.05.2017 r. zostało skierowane do SKO. Prosi  
o niezwłoczne przesłanie tych dokumentów mailem oraz decyzji z SKO. 
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski 
 

• w sprawie remontu odcinka drogi przy ul. Przemysłowej w Bytowie, 
z uwagi na duże skupisko zakładów pracy oraz Prokuratury Rejonowej. 

 
Radna Lucyna Wojciechowska  
 

• w sprawie regulacji sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy 
skrzyżowaniu ul. Gdańskiej z Lęborską, z uwagi na zbyt krótki czas na 
przejście oraz migające światło, które powoduje panikę wśród pieszych 
przechodzących na drugą stronę ulicy, zwłaszcza osób starszych, 

• w sprawie wykonania poręczy na schodach przy przejściu na skwer przy 
ul. Mickiewicza – Sikorskiego,  

• w sprawie rozważenia możliwości ustawienia lustra przy wjeździe do 
sklepu Netto. Zadanie to do tej pory nie jest załatwione. W związku  
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z powyższym prosi o zorganizowanie spotkania przedstawicieli ZDW, 
sklepu Netto oraz Urzędu Miejskiego w ww. kwestii.  

 
Radny Jerzy Wyczk 
 

• w sprawie remontu drogi Brzozowej w Bytowie, celem odciążenia ruchu  
w centrum miasta. 

 
Radny Bogdan Adamczyk również poparł pomysł radnej Wojciechowskiej,  
w celu zorganizowania wspólnego spotkania z przedstawicielami sklepu 
Netto, ZDW oraz UM w sprawie wjazdu. Jednocześnie prosi o rozważenie 
problemu przejścia ze sklepu Netto przez skarpę do ul Pochyłej. 
 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska 
 

• w sprawie rewitalizacji zamku w latach 2012 – 2013. Radna zapytała, czy 
obowiązuje gwarancja na wykonaną elewację. Jeżeli tak, to, kiedy będzie 
poprawiona, ponieważ jest ona w opłakanym stanie. Pomimo poprawek, 
nadal odpada tynk. W związku z powyższym zapytała, czy wykonawca 
zamierza poprawić elewację? 

 
Radny Stanisław Borzyszkowski 
 

• w sprawie remontu drogi gruntowej wzdłuż boiska sportowego przy SP  
nr 2 w Bytowie w kierunku osiedla Gdańska, 

• w sprawie wystąpienia z pismem do Energa Oświetlenie Sp. z o.o., aby 
ujęli w planie remontów na rok 2018 lub następny wymianę słupów 
elektrycznych przy ul. Slipyja w Bytowie, z uwagi na zły stan techniczny, 

• w sprawie braku kierunkowskazów do toalet WC w centrum miasta, 
• w sprawie wystąpienia z pismem do Starostwa Powiatowego w Bytowie, 

aby przy zatwierdzaniu dokumentacji na budowę sklepów 
wielkogabarytowych uwzględnili w swoich projektach toalety dla 
publiczności,   

• w sprawie wycięcia drzewa (brzozy) przy alejce kościoła św. Jerzego  
w Bytowie w kierunku dawnego wjazdu do fabryki mebli. 

 
Radny Tomasz Franciszkiewicz 
 

• w sprawie braku zamieszczenia na stronie internetowej Urzędu Miejskiego 
w Bytowie rzetelnej informacji na temat projektu „Czyste Powietrze 
Pomorza”, którego okres został wydłużony. Zdaniem radnego idea tego 
programu została zaprzepaszczona, ponieważ, zgodnie z nową ustawą 
zmieni się Rada Nadzorcza WFOŚiGW i istnieje bardzo duże 
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prawdopodobieństwo, że zadanie to nie zostanie wykonane w terminie.  
Jeżeli tak to prosi o rzetelne informacje w tej sprawie na stronie 
internetowej. Poza tym uważa, że decyzję o wymianie źródła ciepła 
podejmuje się latem a nie we wrześniu, czy jesienią.  

 
W dalszej części zgłosił interpelacje, które od roku, może i więcej nie zostały 
wykonane: 
 
• w sprawie oczyszczenia zjazdu w obrębie ścieżki rowerowej przy 

skrzyżowaniu ul. Przemysłowej – Wybickiego (naprzeciwko bloku nr 7), 
który jest zarośnięty. Poza tym nie zgodził się z pisemną odpowiedzią ZDP 
z dnia 19.05.2017 r, że zjazd ten został oczyszczony, 

• w sprawie naprawy schodów w kierunku wzgórza cerkwi św. Jerzego przy 
ul. Drzymały w Bytowie, które są zarośnięte, 

• w sprawie usunięcia pni oraz konarów drzew przy ścieżce obok schodów 
prowadzących na wzgórze cerkwi, 

• w sprawie prawidłowego zagospodarowania parku (dawnego cmentarza 
poniemieckiego) przy dworcu, który jest zaniedbany (brak ławek, alejek, 
krawężników, koszy na śmieci itd,)  

• w sprawie prawidłowego zagospodarowania parku przy ul. Miłej – 
Pochyłej, który jest zaniedbany (zarośnięte aleje, brak kostek granitowych, 
ławek, koszy na śmieci, brudne lampy). Radny stwierdził, iż oba zadania 
powinny być wykonane w ramach prac interwencyjnych, których Urząd 
zatrudnia, 

• w sprawie naprawy ścieżki rowerowej w miejscowości Gostkowo, która do 
tej pory nie została wykonana,  

• w sprawie braku drogowskazu określającego kierunek ścieżki 
przyrodniczej szlakiem bytowskich jezior lobeliowych na skrzyżowaniu ul. 
Konwaliowej przy nasypie kolejowym. Radny podkreślił, iż interpelację  
w tej sprawie składał w miesiącu 04 br, która do tej pory nie została 
wykonana, 

• w sprawie naprawy brakujących palisad na wzgórzu zamkowym, 
•  w sprawie naprawy pomostów nad jeziorem Jeleń. W szczególności chodzi 

o naprawę stopnia na pomoście, który zagraża bezpieczeństwu. 
Jednocześnie zapytał, czy obiekt ten jest dopuszczony do użytkowania, 

• w sprawie naprawy pomostu w kierunku „dzikiej plaży” nad jeziorem 
Jeleń (oświetlenia), 

• w sprawie naprawy ścieżki rowerowej przy ul. Szarych Szeregów  
w Bytowie (przed wjazdem do przedszkola), 

• w sprawie naprawy ścieżki rowerowej przy ul. Gdańskiej na wysokości 
sklepu Biedronka, (brak kostek brukowych), 
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• w sprawie naprawy schodów z placu Krofeya na ul. Slipyja, które są 
zdewastowane. Radny zapytał, czy będą one remontowane, czy 
zlikwidowane. Radny prosi o konkretne stanowisko w tej sprawie.   

• w sprawie naprawy parkingu na placu Krofeya, którego nawierzchnia jest 
zniszczona,   

• w sprawie kosztów związanych z naprawą nasypu kolejowego za ostatnie 
trzy lata. Prosi o udzielenie odpowiedzi pisemnej. 

 
Ad. pkt-u 6. 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pn.: 
”Południowa obwodnica Bytowa” dla terenów położonych w obrębach 
geodezyjnych nr: 102, 104 i 105 w Bytowie oraz w obrębie Udorpie  
(druk nr 77). 

 
Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pn.: 
”Południowa obwodnica Bytowa” dla terenów położonych w obrębach 
geodezyjnych nr: 102, 104 i 105 w Bytowie oraz w obrębie Udorpie omówiła 
Pani Joanna Jankowska z Biura Urbanistycznego PPP z Gdańska w formie 
prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik nr 7 oraz uzasadnienia do 
projektu uchwały. Ponadto udzieliła szczegółowych wyjaśnień na zapytania 
radnych, głównie w kwestii węzła transportu zbiorowego w oparciu  
o rewitalizację i rozbudowę istniejącej infrastruktury w rejonie dworca 
kolejowego w Bytowie. Dodatkowych wyjaśnień w tej sprawie udzielił 
architekt miejski Pan Leszek Neubauer. 
 
Stanowiska Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie: 
 
1. Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Bytowie 

projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
2. Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska jw. 
3. Komisja Oświaty i Polityki Społecznej jw. 
 
Po wyczerpaniu dyskusji, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
załącznik nr 2 dotyczący rozstrzygnięć w sprawie rozpatrzenia uwag do 
projektu planu. 
 
W wyniku głosowania: (15-za, p-0, w-3) Rada Miejska przyjęła załącznik  
o odrzuceniu uwagi wniesionej przez Energię Operatora SA w Koszalinie dot. 
wprowadzenia strefy ochronnej od linii elektroenergetycznej 15 kV.  

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Stanisław Borzyszkowski, radny Jacek Orłowski, radna 

Barbara Kosmowska/ 
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W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie w całości. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/319/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. - przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Stanisław Borzyszkowski oraz radny Jacek Orłowski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

• wyrażenia zgody na wniesienie aportu do Wodociągów Miejskich 
Bytów Spółka z o.o. (druk nr 66). 

 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. Poinformował, 
że Wodociągi Miejskie Bytów Spółka z o.o. w chwili obecnej zarządzają siecią 
wodociągową na terenie miasta i gminy Bytów. W związku z koniecznością 
naliczania odpisów amortyzacyjnych przez obecnego zarządcę należy 
przekazać wymieniony majątek Spółce, co uporządkuje istniejący stan prawny 
części majątku gminy Bytów. Wartość przekazywanego majątku na dzień 
07.06.2017 r. wynosi 339 000,84 zł, na którą składa się wartość sieci 
wodociągowej w ul. Zwycięstwa w Bytowie – 190 691,19 zł, sieć wodociągowa 
Bytów, Osiedle Zwycięstwa – 104 912,65 zł, nieruchomość gruntowa – działka 
nr 12/7, obręb 103 Bytów – 28.556,00 zł, nieruchomość gruntowa – działka  
nr 12/8, obręb 103 Bytów – 14.841,00 zł. 
 
Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie tj. Komisji BFRG i Komisji RWOŚ oraz braku dyskusji 
przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/320/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Stanisław Borzyszkowski oraz radny Jacek Orłowski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

• zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących  
w posiadaniu Wodociągów Miejskich Bytów Sp. z o.o. na lata 2017-2018  
(druk nr 67). 

 



13 
 

Projekt uchwały, zgodnie z załącznikiem oraz uzasadnieniem do projektu 
uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
 
Po wysłuchaniu merytorycznych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie oraz braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały 
pod głosowanie ogólne. 
 
W głosowania: (19-za, p-1, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXXII/321/2017 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny Jacek Orłowski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

• zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  
i gimnazjów w gminie Bytów do nowego ustroju szkolnego  
(druk nr 70). 

 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
Poinformował, że przytoczona podstawa prawna uchwały (art. 210 ustawy  
z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe 
(Dz. U. z 2017 r. poz. 60)) obejmuje swoim zapisem plan sieci szkół do końca 
roku szkolnego 2018/2019, czyli do 31 sierpnia 2019 roku. W § 1 punkt 3 
uchwały Rady Miejskiej w Bytowie z 29 marca opisano plan sieci szkół od  
1 września 2019 roku. Powstały błąd był skutkiem wykorzystania wzorów 
uchwał opublikowanych na stronach Ministerstwa Edukacji Narodowej. 
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowisk komisji 
stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

1. Komisja BFRG przy 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

2. Komisja OPS jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
3.  Komisja RWOŚ jw. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/322/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – przyjęła. 
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/W głosowaniu nie wziął udziału: radny Jacek Orłowski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

• zmiany uchwały w sprawie ustalenia numerów porządkowych 
publicznych przedszkoli i publicznych szkół podstawowych, dla 
których organem prowadzącym jest gmina Bytów (druk nr 71). 

 
Projekt uchwały jak wyżej omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
Poinformował, że w związku z uchwałą Nr XXVIII/289/2017 Rady Miejskiej 
w Bytowie z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów w gminie Bytów do nowego ustroju szkolnego 
należy szkołom podstawowym na terenie miasta nadać nowe numery 
porządkowe, zgodnie z ww. uchwałą. 
Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie oraz braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały 
pod głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/323/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

• ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie  
w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Bytów (druk nr 72), 

 
• ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie  

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów (druk nr 73), 

 
• ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie  

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 74). 
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Ww. projekty uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
Poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów 
normatywnych, jeżeli tekst jednolity aktu normatywnego w ciągu roku był 
zmieniany należy ogłosić tekst jednolity uchwały w formie obwieszczenia. 
 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 
jej przewodniczący Pan Jerzy Wyczk, informując, iż komisja wszystkie trzy 
projekty uchwał zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
Następnie przewodniczący Rady poddał pod głosowanie ww. projekty 
uchwał, głosując oddzielnie nad każdą z nich. 
 
W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/324/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/325/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wzięła udziału radna Katarzyna Januszewska – Lisińska/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/326/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wzięła udziału radna Katarzyna Januszewska – Lisińska/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

• zmiany uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 
profilaktyki  i rozwiązywania problemów alkoholowych  
i przeciwdziałania narkomanii na 2017r. (druk nr 65). 
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Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem do niniejszego projektu uchwały 
omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
 
Po wysłuchaniu stanowisk merytorycznych komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie tj. Komisji BFRG i OPS oraz braku dyskusji przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/327/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

• wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2017 r. (druk nr 75). 
 
Projekt uchwały wraz z autopoprawką omówiła skarbnik Bytowa Pani 
Barbara Góra, zgodnie z uzasadnieniem do niniejszego projektu uchwały, 
który był omawiany na wszystkich komisjach stałych Rady Miejskiej w 
Bytowie.  
 
Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Bytowie 
projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
Komisja Oświaty i Polityki Społecznej przy 2 głosach wstrzymujących się 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska bez autopoprawki przy 1 głosie 
wstrzymującym się projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Dyskusja: 
 
Radny Zbigniew Choma zapytał, chodzi mi o zwiększenie kwoty wydatków 
na modernizację drogi dojazdowej do Małej Wsi w kwocie 205 969 zł oraz 
zwiększenie kwoty wydatków na modernizację instalacji wewnętrznej  
w Przedszkolu nr 1, z czym to jest związane? 
 
Odpowiedzi na ww. pytania udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
Jeżeli chodzi o pierwsze pytanie. Jest to droga łącząca z drogą wojewódzka  
nr 228. Zadanie to uzyskało wsparcie finansowe z Urzędu Marszałkowskiego 
w kwocie ok. 77 tys. zł w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych przy 
współudziale gminy Bytów w wysokości 50 % własnych środków, czyli 77 tys. 
zł. Koszt całego zadania wynosiłby ok. 200 tys. zł. Stad kwota zabezpieczenia 
129 tys. zł. Jest to połączenie drogi dojazdowej do Małej Wsi z drogą 
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wojewódzką nr 228 poprzez tereny gminy Parchowo, które będą realizowane 
zgodnie z deklaracją wójta w roku 2018. Jeżeli chodzi o pytanie drugie 
dotyczące zwiększenia środków na termomodernizację Przedszkola nr 1  
w Bytowie, są to zalecenia p.poż. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie oraz dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/328/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – przyjęła 
wraz z autopoprawką. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

• zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata  
2017 – 2024 (druk nr 76). 

 
Projekt uchwały wraz z autopoprawką omówiła skarbnik Bytowa Pani 
Barbara Góra. Autopoprawka dotyczy wprowadzenia nowego zadania na rok 
2017 i 2018 dotyczącego „Modernizacja elewacji budynku UM i wymiana 
stolarki okiennej” na kwotę 160 tys. zł. 
 
Komisja BFRG bez autopoprawki przyjęła projekt uchwały do wiadomości. 
 
Komisja OPS bez autopoprawki przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie 
wstrzymującym się zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Komisja RWOŚ bez autopoprawki projekt uchwały przy 1 głosie 
wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-1, w-3) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/329/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – przyjęła 
wraz z autopoprawką. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach sesji. 
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Po przerwie przystąpiono do omawiania dalszej części porządku obrad.  
 
Ad. pkt-u 7. 
Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2016 r.  
oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2016  
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego gminy Bytów. 
 
Przewodniczący Rady poprosił panią skarbnik o przedstawienie 
sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
Bytów za 2016 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego.    
 
Jako pierwsza głos w tej sprawie zabrała skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra. 
Poinformowała, że zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 
o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu 
terytorialnego wraz ze sprawozdaniami z wykonania budżetu, w terminie do 
dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym. Roczne 
sprawozdanie finansowe gminy Bytów za rok 2016 składa się z czterech części. 
Pierwsza cześć sprawozdania stanowi bilans z wykonania budżetu gminy 
Bytów za 2016 rok. Druga część sprawozdania finansowego składa się  
z łącznego bilansu jednostek budżetowych i samorządowych zakładów 
budżetowych gminy Bytów za 2016. Trzecia część składa się z łącznego 
rachunku zysków i strat jednostek budżetowych i samorządowych zakładów 
budżetowych gminy Bytów za 2016 rok. Natomiast czwarta część 
sprawozdania finansowego zawiera łączne zestawienie zmian w funduszu 
jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych gminy 
Bytów za 2016 rok.  
 
W dalszej kolejności skarbnik Bytowa omówiła poszczególne części 
sprawozdania finansowego. Bilans z wykonani budżetu gminy Bytów za 2016 
rok po stronie aktywów i pasywów na kwotę 8 102 351,07 zł, który został 
sporządzony zgodnie z obowiązującymi przepisami oraz złożony w terminie 
do Regionalnej Izby Obrachunkowej, która nie wniosła uwag. Bilans jednostek 
budżetowych, który również został sporządzony zgodnie z obowiązującymi 
przepisami i przekazany w terminie do RIO w Gdańsku. Łączny bilans 
jednostek budżetowych po stronie aktywów i pasywów wg stanu na koniec 
roku zamyka się kwotą 225 896 395,31 zł, do którego również RIO nie wniosła 
uwag. Rachunek zysków i strat na dzień 31.12.2016 r., który wynosi 
14 471 276,10 zł oraz zestawienie zmian w funduszu jednostki w kwocie 
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214 872 272,73 zł. Sprawozdania te również zostały w terminie przesłane do 
RIO w Gdańsku, która nie wniosła żadnych zastrzeżeń.  
Następnie pani skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu gminy Bytów  
za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego w formie 
prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik do protokołu.  
Na zaplanowane dochody budżetowe ogółem w kwocie 96 044 456 zł, 

wykonano 96 908 552, 11 zł, co stanowi 100,9 % planu. Natomiast wydatki 
budżetowe ogółem zrealizowano w wysokości 92 058 621,25 zł na plan 
98 893 374 zł, co stanowi 93,1%. Budżet zamknął się nadwyżką budżetowa  
w wysokości 4 849 930,86 zł na zaplanowany deficyt w kwocie 2 848 918 zł. 

W prezentacji omówiła: 
1. Realizację budżetu gminy Bytów za 2016 rok oraz deficyt, 
2. Strukturę wykonania dochodów, 
3. Wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych  

w latach 2013-2016, 
4. Wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych  

w latach 2013-2016, 
5. Wpływy z tytułu sprzedaży mienia gminnego w latach 2013-2016, 
6. Strukturę dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych, 
7. Zaległości w podatkach od osób fizycznych w latach 2013-2016, 
8. Zaległości w podatkach od osób prawnych w latach 2013-2016, 
9. Zaległości w najmach, dzierżawach w latach 2013-2016, 
10. Wpływy z opłat za wieczyste użytkowanie gruntów w latach 2013-2016, 
11. Odsetki od środków na rachunkach bankowych w latach 2013-2016, 
12. Skutki obniżenia górnych stawek w podatkach w latach 2013-2016, 
13. Skutki udzielonych ulg w podatkach w latach 2013-2016, 
14. Umorzenia w podatkach w latach 2013-2016, 
15. Rozłożenia na raty w podatkach w latach 2013-2016, 
16. Wykonanie wydatków budżetu gminy Bytów według działów klasyfikacji 

budżetowej, 
17. Strukturę wykonania wydatków, 
18. Wydatki na oświatę, a dopłata gminy w latach 2013-2016 

(subwencjonowane i własne), 
19. Wydatki na oświatę niepubliczną, 
20. Koszty odsetek od pożyczek i kredytów w latach 2013-2016, 
21. Zobowiązania finansowe gminy Bytów z tytułu kredytów, pożyczek  

i obligacji. 
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Na zakończenie poinformowała, że szczegółowa analiza wszystkich danych 
została zawarta w sprawozdaniu opisowym, które zostało złożone w biurze 
Rady Miejskiej oraz umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 
Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
 
Ponadto podkreśliła, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów  
za rok 2016 było szczegółowo badane przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej 
w Bytowie wraz z sprawozdaniami z wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury oraz przyjęcia informacji o stanie mienia 
komunalnego, jak również przez Regionalną Izbę Obrachunkową, która 
wydała pozytywną opinię na temat ww. sprawozdań.   
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2016 stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Następnie przewodniczący Rady Pan Jan Treder odczytał uchwałę  
Nr 034/g312/R/VI/17 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Gdańsku z dnia 13.04.2017 r. w sprawie pozytywnej opinii o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu gminy Bytów za 2016 rok. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji stałych 
Rady Miejskiej o przedstawienie opinii o sprawozdaniu. 
 

1. Komisja Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Bytowie 
zapoznała się z sprawozdaniem finansowym gminy Bytów za 2016 rok 
oraz sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2016 
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego gminy Bytów nie 
wnosząc żadnych uwag. 

2. Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej  
w Bytowie również zapoznała się z projektem uchwały w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Bytów 
za rok 2016 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
Bytów za rok 2016, nie wnosząc żadnych uwag. 

3. Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania  
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z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2016.  
 
W dalszej kolejności przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. 
sprawozdaniem. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał, czy ulgi i umorzenia, o czym mówiła 
pani skarbnik dotyczą uchwały inwestycyjnej? Czy być może pojawiły się 
nowe podmioty, które nie są w stanie zapłacić podatku? 
 
W odpowiedzi burmistrz Pan Ryszard Sylka stwierdził, że ulgi dotyczą 
wyłącznie uchwały inwestycyjnej z 2014 roku, z tytułu zakupu gruntów lub 
oddania do użytku nowych nieruchomości. 
 
W dalszej część radny zapytał, jak wygląda sprawa płatności podatku spółek 
miejskich?  
 
Jeżeli chodzi o spółki miejskie, to dokonano umorzenia podatku od 
nieruchomości dla spółki Kompleksu Basenowo - Rekreacyjnego „Nimfa”  
w Bytowie, powiedział burmistrz. 
 
Radny zapytał, na jakiej podstawie dokonano umorzenia podatku od 
nieruchomości dla spółki Kompleksu Basenowo - Rekreacyjnego „Nimfa”  
w Bytowie oraz na jaką kwotę? 
 
Na podstawie decyzji burmistrza, powiedział burmistrz. 
 
Jeżeli chodzi o wysokość kwoty umorzenia podatku od nieruchomości dla  
spółki Kompleksu Basenowo - Rekreacyjnego odpowiedź zostanie udzielona  
w trakcie przerwy po dokładnym jej sprawdzeniu, powiedziała pani skarbnik.  
 
Wg mnie wynosi ona ponad 100 tys. zł, którą powinniśmy dodać do straty 
spółki, powiedział radny Tomasz Franciszkiewicz. 
 
W dalszej części radny zapytał, jak kształtuje się kwota wszystkich należności 
podatków i opłat lokalnych ogółem na przestrzeni ostatnich trzech lat,  
z podaniem uzasadnienia.   
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Odpowiedź w tej sprawie zostanie udzielona na piśmie, powiedziała pani 

skarbnik. 

 
Radny Zbigniew Choma powiedział, że cały czas będzie przyglądał się 
wydatkom na gminną oświatę, które są niższe od subwencji otrzymywanej od 
państwa, planowanie zamknięcie szkoły w Rekowie jej nie poprawi. 
 
Innych pytań, do ww. sprawozdania nie było. 
 
Następnie przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne projekt 
uchwał w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
gminy Bytów za rok 2016 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy Bytów za rok 2016 (druk nr 68). 
 
W wyniku głosowania: (15-za, p-1, w-5) Rada Miejska uchwałę  

Nr XXXII/330/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – przyjęła. 

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował pani skarbnik za szczegółowe przestawienie 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bytów za rok ubiegły, przechodząc tym 

samym do kolejnego projektu uchwały w sprawie: 

 

� udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
gminy Bytów za 2016 rok (druk nr 69). 

 
Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
Pan Bartosza Majkowicza o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Bytowie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2016 r.  
 
Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 29.05.2017 r. stanowi załącznik  

nr 21 do protokołu. 
 
Następnie wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Bytowie Pani Barbara 

Kosmowska odczytała uchwałę Nr 063/g312/A/VI/17 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 5.06.2017 r. w sprawie 
pozytywnej opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie  
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o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Bytowa z tytułu wykonania budżetu 
za 2016 rok. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 22 do protokołu.   
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowisk komisji 
stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

1. Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej  
w Bytowie przy 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

2. Komisja Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Bytowie projekt 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

3. Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Bytowie 
przy 1 głosie wstrzymujących się projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie. 
 

Następnie głos zabrał burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. Podkreślił, że rok 
2016 był rokiem poświęconym przede wszystkim na przygotowywaniu 
różnego rodzaju projektów technicznych oraz całej dokumentacji z tym 
związanych. Zaangażowanie inwestycyjne było nieco mniejsze, ponieważ 
takie były założenia do projektu budżetu. W ubiegłym roku dosyć mocno 
udało się poprawić dochody. Początkowo planowaliśmy 2 mln zł deficytu,  
a zakończyliśmy 2016 rok 4 mln zł na plus. Po części wynika to z mniejszych 
nakładów inwestycyjnych oraz z tego, że nie było uzasadnione wydawanie 
własnych środków bez pozyskania zewnętrznych. Stąd mamy dobry start na 
lata 2017 i 2018 i możemy wziąć się do realizacji dużych przedsięwzięć 
inwestycyjnych, prosząc zarazem Wysoką Radę o udzielenie absolutorium  
z tytuły wykonania budżetu gminy za rok ubiegły. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W wyniku głosowania: (15-za, p-0, w-6) Rada Miejska uchwałę  

Nr XXXII/331/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – przyjęła. 
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Uchwała ta stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Pan Jan Treder przewodniczący Rady w imieniu swoim oraz radnych złożył 
gratulacje burmistrzowi Bytowa w związku z udzieleniem absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2016, życząc burmistrzowi, 
aby rok 2017 był w 100 % zrealizowany pod względem inwestycyjnym. 
 
Podziękowanie Radzie za dobrą i pozytywną ocenę sprawozdania  
z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2016 oraz za udzielenie 
absolutorium z tego tytułu złożył również burmistrz Bytowa Pan Ryszard 

Sylka. Szczególne podziękowania złożył p.o. skarbnika Bytowa Pani Halinie 
Zaborowskiej oraz zastępcom burmistrza.  
 
Ad. pkt-u 8. 
Rozpatrzenie skarg na działalność burmistrza Bytowa: 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 78). 
 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan 
Jan Treder, zgodnie z uzasadnieniem do niniejszego projektu uchwały. 
 
Następnie poprosił o przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie: 
 
1. Komisja OPS projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
2. Komisja RWOŚ jw. 
3. Komisja BFRG jw. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/332/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 
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Uchwała ta stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 79). 
 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan 
Jan Treder, zgodnie z uzasadnieniem do niniejszego projektu uchwały. 
 
Następnie poprosił o przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie: 
 
1. Komisja OPS projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
2. Komisja RWOŚ jw. 
3. Komisja BFRG jw. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/333/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 

 
/W głosowaniu nie wziął udziału radny Rafał Gierszewski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 80). 
 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan 
Jan Treder, zgodnie z uzasadnieniem do niniejszego projektu uchwały. 
 
Następnie poprosił o przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej 
w Bytowie: 
 

1. Komisja BFRG projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
2.  Komisja OPS jw. 
3. Komisja RWOŚ jw. 
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Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/334/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Rafał Gierszewski/ 
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 81). 
 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan 
Jan Treder, zgodnie z uzasadnieniem do niniejszego projektu uchwały. 
 
Następnie poprosił o przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie: 
 

1. Komisja BFRG projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
2. Komisja OPS jw. 
3. Komisja RWOŚ jw. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/335/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Rafał Gierszewski, radny Bogdan Adamczyk, radny 

Zbigniew Choma, radny Stanisław Borzyszkowski/ 
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 82). 
 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan 
Jan Treder, zgodnie z uzasadnieniem do niniejszego projektu uchwały. 
 
Następnie poprosił o przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie: 
 

4. Komisja BFRG projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie 
5. Komisja OPS jw. 
6. Komisja RWOŚ jw. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/336/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Rafał Gierszewski, radny Bogdan Adamczyk, radny 

Zbigniew Choma, radny Stanisław Borzyszkowski/ 
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 83). 
 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan 
Jan Treder, zgodnie z uzasadnieniem do niniejszego projektu uchwały. 
 
Następnie poprosił o przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie: 
 

1. Komisja BFRG projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
2. Komisja OPS jw. 
3. Komisja RWOŚ jw. 

 
Głos w dyskusji zabrał radny Adam Mohr, który odniósł się do wypłaty diet 
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dla radnych, którzy nie uczestniczą w obradach RM i posiedzeniach komisji 
oraz tych radnych, którzy się spóźniają lub opuszczają sesję Rady oraz 
posiedzenia komisji. Skarga ta jest bezzasadna, ponieważ o tym nie decyduje 
burmistrz. Jednocześnie zadeklarował, że po okresie wakacyjnym, komisja  
wróci do tematu i postara się zmienić zasady wypłaty diet przynajmniej w tej 
części, o czym mówi skarżący. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/337/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Rafał Gierszewski, radny Bogdan 

Adamczyk, radny Zbigniew Choma, radny Stanisław Borzyszkowski/ 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 84). 
 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan 
Jan Treder, zgodnie z uzasadnieniem do niniejszego projektu uchwały. 
 
Następnie poprosił o przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie: 
 

1. Komisja BFRG projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
2. Komisja OPS jw. 
3. Komisja RWOŚ jw. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 



29 
 

W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXII/338/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 28.06.2017 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Rafał Gierszewski, radny Bogdan Adamczyk, radny 

Zbigniew Choma, radny Stanisław Borzyszkowski/ 
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Ad. pkt-u 9. 
Odpowiedzi na nw. interpelacje udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
W pierwszej kolejności udzielił odpowiedzi na zapytanie radnej Katarzyny 
Januszewskiej – Lisińskiej w sprawie oddania do bezpłatnego używania 
nieruchomości. Sprawa dotyczy przekazania dodatkowej części 250 m2 
gruntu, obok wcześniej przekazanego do bezpłatnego używania na rzecz tzw. 
„Strzelnicy na smolarni w Bytowie”. Jest to obszar, który został przekazany 
Strzeleckiemu Klubowi Sportowemu Strzelnicy Bytów. Umowa zobowiązuje 
również do nieodpłatnego udostępnienia innym podmiotom urządzeń 
strzelnicy w celu organizowania ćwiczeń i zawodów strzeleckich. 
 
• w sprawie rzekomego odrzucenia wniosku dotyczącego remontu  

ul Pochyłej w Bytowie do budżetu obywatelskiego na 2018 rok przez 
Komisję ds. weryfikacji zgłoszonych zadań do projektu pn. „Budżet 
obywatelski w gminie Bytów w 2018 roku” powiedział, że odpowiedź 
zostanie udzielona na piśmie,  
 

• w sprawie funkcjonowania stadionu powiedział, że odpowiedź zostanie 
udzielona na piśmie,  

 
• w sprawie zatrudnienia w Urzędzie Miejskim powiedział, że odpowiedź 

zostanie udzielona na piśmie,  
 

• w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Starostwa Powiatowego w Bytowie 
o budowę drogi asfaltowej z Rekowa do Płotowa. Powiedział, że taka 
deklaracja została skierowana do Starostwa Powiatowego, że gmina 
przekaże swój udział w wysokości 50%, którą nadal podtrzymuje. 
Natomiast nigdy nie wypowiadał się, że droga będzie zrealizowana pod 
warunkiem likwidacji Szkoły Podstawowej w Rekowie. W roku ubiegłym 
informował radnych o tym, że w ramach tzw. Schetynówek w pierwszej 
kolejności będzie realizowana droga powiatowa z Niezabyszewa do 
Sierzna a w następnej kolejności droga z Rekowa do Płotowa.  
I we wskazanej kolejności jak wyżej będziemy aplikować o środki 
zewnętrzne.  



30 
 

• w sprawie rzekomego powołania nowego dyrektora SP w Niezabyszewie 
Pana Krzysztofa Stępienia byłego Prezesa Kompleksu Basenowo – 
Rekreacyjnego w Bytowie powiedział, że zaproponował panu prezesowi 
objecie stanowiska dyrektora SP w Niezabyszewie, którą miał rozważyć.  
Wcześniej były również przeprowadzone rozmowy z pracownikami 
szkoły. W dniu 20.06.2017 r. odbyło się spotkanie Rady Pedagogicznej oraz 
Rady Szkoły z nowym kandydatem, celem wyrażenia opinii. W tej kwestii 
niezbędna jest również opinia Kuratora Oświaty, na którą czekamy. Na 
ogłoszony konkurs w miesiącu kwietniu br. nikt się nie zgłosił. W związku 
z powyższym zaproponowano objęcie stanowiska panu Krzysztofowi 
Stępieniowi. 

 
• w sprawie remontu zapadniętych chodników przy przystankach PKS przy 

wjeździe do Rekowa po obu stronach drogi nr 212 powiedział, że w dniu 
wczorajszym odbyło się spotkanie w Urzędzie Miejskim z zastępcą 
dyrektora ZDW panem Milerem, na którym podjęto pewne ustalenia, które 
zostaną skierowane do ZDW, celem wykonania. 

 
• w sprawie remontu odcinka drogi przy ul. Przemysłowej w Bytowie 

powiedział, że wniosek ten jest jak najbardziej zasadny. Jednak realizacja 
tego zadania w tym roku ze środków bieżących jest niemożliwa, z uwagi 
na zły stan techniczny infrastruktury podziemnej. Jest to wniosek do 
przyszłorocznego budżetu gminy Bytów, lecz należałoby go realizować 
wspólnie z właścicielami firm zlokalizowanych przy tej ulicy, którzy 
partycypowaliby w kosztach tej inwestycji. 

 
• w sprawie wydłużenia czasu umożliwiającego przejście dla pieszych ulicą 

Sikorskiego przy skrzyżowaniu z ulicą Gdańską w Bytowie powiedział, że 
wystąpimy z wnioskiem do ZDW, celem rozpatrzenia. 

 
• w sprawie rozważenia możliwości ustawienia lustra przy wjeździe do 

sklepu Netto oraz zorganizowania wspólnego spotkania  
z przedstawicielami ZDW, sklepu Netto oraz Urzędu Miejskiego w kwestii 
rozwiązania tego problemu powiedział, że sprawa ta szczegółowo zostanie 
rozpatrzona po powrocie z urlopu wypoczynkowego zastępcy burmistrza 
Pan Andrzeja Kraweczyńskiego. 

 
• w sprawie remontu ul. Brzozowej w Bytowie powiedział, że na części ul. 

Brzozowej został wykonany remont. To nie jest docelowe rozwiązanie. 
Rozważamy, aby przystąpić do projektowania odcinaka ul. Brzozowej  
- Prostej - Sportowej. Poza tym planujemy budowę dodatkowego kolektora 
sanitarnego w 2018 r., która będzie bardzo kosztowną inwestycją. Zadanie 
to powinno znaleźć się w zamierzeniach inwestycyjnych na lata najbliższe.  
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• w sprawie rozważenia możliwości wykonania przejścia ze sklepu Netto 
przez skarpę do ul Pochyłej (bloku nr 7A) powiedział, że istniały takie 
plany przy zagospodarowaniu obszaru dotyczącego rewitalizacji ul. 
Pochyłej. Niestety nie jest to możliwe, ponieważ nie mamy prawa 
własności do tego obszaru. Część gruntu należy do sklepu Netto,  
a część do osób prywatnych, dlatego w naszej ocenie nie będzie to możliwe 
do wykonania, ponieważ istnieje tam bardzo duża pochyłość. Niemniej 
jednak wniosek ten rozważymy przy omawianiu tematu związanego  
z zamontowaniem lustra. 

 
• w sprawie remontu drogi gruntowej wzdłuż boiska sportowego przy SP  

nr 2 w Bytowie w kierunku osiedla Gdańska powiedział, że jest to wniosek 
jak najbardziej zasady. Stan tej drogi zostanie poprawiony. 
 

• w sprawie wystąpienia z pismem do Energa Oświetlenie SA o wymianę 
istniejących betonowych słupów energetycznych zlokalizowanych w pasie 
drogi gminnej ul. Slipyja w Bytowie powiedział, że wcześniejszy wniosek 
w tej sprawie został skierowany do Energa Oświetlenie SA, z prośbą  
o wykonanie. Niemniej jednak po raz drugi ponowimy wniosek w tej 
sprawie. 

 
• w sprawie wystąpienia z pismem do Starostwa Powiatowego w Bytowie  

dotyczący uwzględnienia przy zatwierdzaniu dokumentacji technicznej na 
budowę sklepów wielkogabarytowych toalet publicznych zaznaczył,  
że Wydz. GP przy wydawaniu decyzji o warunkach zabudowy zwraca 
uwagę na ww. zapis, który nie jest obowiązkowy. Niemniej jednak takie 
zalecenia będziemy stosować. 

 
• w sprawie braku zamieszczenia na stronie internetowej Urzędu Miejskiego 

w Bytowie rzetelnej informacji na temat projektu „Czyste Powietrze 
Pomorza” oświadczył, że informacja na stronie internetowej Urzędu 
Miejskiego w Bytowie skierowana do mieszkańców uczestniczących  
w projekcie została zamieszczona w sposób rzetelny. Zawarte zostały 
informacje o wydłużonym terminie oceny wniosku gminy Bytów  
(nie później niż do dnia 31.08.2017 r.), że mieszkańcy zakwalifikowani  
do projektu mogą przystąpić do wymiany źródła ogrzewania dopiero  
w momencie rozstrzygnięcia wniosku o dofinansowanie złożonego przez 
gminę Bytów oraz prośba o wstrzymanie się z realizacją prac na swoich 
obiektach. Ponadto z uzyskanej informacji telefonicznej z pracownikiem 
WFOŚiGW wynika, że realizacja terminu zakończenia prac może zostać 
wydłużona. Szczegółowe terminy realizacji ustalone zostaną po 
rozstrzygnięciu wniosku o dofinansowanie. Istnieje porozumienie  
z radnym, co do terminu realizacji. Natomiast nie zgadza się  
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z stwierdzeniem radnego, że istotną sprawą jest poinformowanie 
mieszkańców o zmianie Rady Nadzorczej. Poza tym podkreślił, że na 
bieżąco będziemy informowali mieszkańców o postępie prac. 
 

• w sprawie naprawy ścieżki rowerowej przy ul. Szarych Szeregów  
w Bytowie powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do 
ZDP, celem wykonania. 

 
• w sprawie naprawy ścieżki rowerowej przy ul. Gdańskiej na wysokości 

sklepu Biedronka powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie 
skierowany do ZDW, celem wykonania. 
 

• w sprawie naprawy schodów z placu Krofeya na ul. Slipyja powiedział, że 
zadanie to nie było ujęte w tegorocznym budżecie gminy Bytów. Jest to 
wniosek do przyszłorocznego budżetu, który będziemy rozważać. 

 
Z udzieloną odpowiedzią nie zgodził się radny Tomasz Franciszkiewicz prosi 
o odpowiedź pisemną. Jaki jest szacunkowy koszt naprawy tych schodów? 
 
• w sprawie kosztów związanych z naprawą nasypu kolejowego za ostatnie 

trzy lata powiedział, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  
 

• w sprawie naprawy parkingu na placu Krofeya oświadczył, że zadanie to 
musi być wykonane globalnie. Bez koncepcji nie jesteśmy w stanie tego 
zrealizować. Musimy też wiedzieć, co dalej z Pomnikiem ŚWIATOWIDA. 
Z ekspertyzy wynika, że utrzymanie tego obiektu wymaga dużych 
nakładów finansowych. Teoretycznie zadanie to jest możliwe do 
wykonania, natomiast pod względem finansowym nie. Jest to bardzo duży 
obszar do zagospodarowania, w której należy uwzględnić również 
rozwiązania komunikacyjne. Poza tym musimy podtrzymać stanowisko 
Rady Miejskiej z dnia 11.09.2013 r., w sprawie likwidacji pomnika, które 
zostało podjęte na wniosek Cechu Rzemiosł Różnych.  W związku  
z powyższym zostanie ogłoszony konkurs na opracowanie koncepcji 
architektonicznej w połowie sierpnia br., ze wskazaniem, jaka ma być to 
forma upamiętnienia pomnika. 
 

Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 
Czapiewski. 
 
• w sprawie organizacji konkursu „Piękna Wieś” wskazał, że w dniu 

4.04.2017 r. do sołtysów została przesłana informacja (Regulamin Konkursu 
„PIĘKNA WIEŚ POMORSKA 2017”), że do dnia 12.05.2017 roku należy 
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składać wnioski. Przedmiotowy konkurs został ogłoszony przez Marszałka 
Województwa Pomorskiego. Żadne sołectwo do niego się nie zgłosiło. 

 
• w sprawie rewitalizacji zamku w latach 2012 – 2013 powiedział, że  

z uzyskanych informacji dyrektora BCK wynika, że firma obecnie  
w ramach rękojmi dokonuje naprawy elewacji. Jeżeli chodzi o szczegóły, to 
więcej informacji na ten temat udzieliłby dyrektor BCK w Bytowie. 

 
• w sprawie braku kierunkowskazów do toalet WC w centrum miasta 

powiedział, że w najbliższych dniach będą one wykonane. Obecnie trwa 
ustalanie miejsc usytuowania tabliczek z kierownikiem Wydziałów WI 
oraz RO. 

 
• w sprawie wycięcia drzewa (brzozy) przy alejce kościoła św. Jerzego  

w Bytowie powiedział, że zadanie to zostanie wykonane, 
 
• w sprawie oczyszczenia zjazdu w obrębie ścieżki rowerowej przy 

skrzyżowaniu ul. Przemysłowej – Wybickiego oświadczył, że jeżeli zadanie 
to faktycznie nie zostało wykonane, to ponownie wystąpimy z pismem do 
ZDP o jego realizację. 

 
Radny Tomasz Franciszkiewicz stwierdził, iż zadanie to, w ogóle nie zostało 
zrealizowane. Natomiast w piśmie od ZDP stwierdza się, że tak. 
 
W odpowiedzi na powyższą wypowiedź radny Aleksander Pradella 
stwierdził, iż wniosek ten został zrealizowany. Być może nie w tym miejscu. 
Dzisiaj się dowiedział, że chodzi o odcinek ścieżki rowerowej naprzeciwko 
bloku nr 7 przy ul. Przemysłowej. Poza tym można byłoby załatwić temat 
telefonicznie i wykonać zadanie od zaraz. 
 
Z wypowiedzią poprzednika nie zgodził się radny Tomasz Franciszkiewicz. 
Wskazany temat poruszał kilkakrotnie, zarówno na komisji, jak i na sesji. 
 
• w sprawie naprawy schodów w kierunku wzgórza cerkwi św. Jerzego przy 

ul. Drzymały w Bytowie oraz w sprawie naprawy brakujących palisad na 
wzgórzu zamkowym powiedział, że ww. zadania będą realizowane  
w ramach rewitalizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 2020, na które gmina otrzymała 
dofinansowanie. Między innymi na: 
 
1. PARK – WZGÓRZE CERKIEWNE. 
2.  PARK NA TERENIE DAWNEGO CMENTARZA EWANGELICKIEGO. 
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3. FRAGMENT DOLINY RZEKI BORUJA WRAZ Z HISTORYCZNĄ 
KŁADKĄ I ŚCIEŻKĄ SPACEROWĄ. 

4. ZAMEK.  
Przetarg zostanie ogłoszony w 2017 roku. Natomiast wykonanie całości 
zadania do 28.06.2019 r. 
 
• w sprawie usunięcia pni oraz konarów drzew przy ścieżce obok schodów 

prowadzących na wzgórze cerkwi zaznaczył, że po dokonaniu wizji  
w terenie, zostaną podjęte stosowne kroki w tej sprawie. Być może teren 
ten również będzie się mieścił w ramach ww. rewitalizacji. 

 
• w sprawie prawidłowego zagospodarowania parku (dawnego cmentarza 

poniemieckiego) powiedział, że teren ten jest również objęty ww. 
rewitalizacją. Na dzień dzisiejszy, poza bieżącym utrzymaniem, żadne 
większe prace remontowe nie będą wykonywane. 

 
• w sprawie prawidłowego zagospodarowania parku przy ul. Miłej – 

Pochyłej powiedział, że na bieżąco są wykonywane prace porządkowo 
remontowe, w tym wykaszanie trawy. Poza tym teren ten jest objęty 
programem rewitalizacji, na który gmina złożyła wniosek  
o dofinansowanie. 
 

• w sprawie naprawy ścieżki rowerowej w miejscowości Gostkowo  
(za boiskiem w kierunku Unichowa) stwierdził, że zadanie to będzie 
wykonane.  

 
• w sprawie braku drogowskazu określającego kierunek ścieżki 

przyrodniczej szlakiem bytowskich jezior lobeliowych na skrzyżowaniu ul. 
Konwaliowej powiedział, że zadanie to zostanie wykonane. 

 
• w sprawie naprawy pomostów nad jeziorem Jeleń oświadczył, że zadanie 

to niebawem zostanie wykonane. 
 

• w sprawie naprawy pomostu w kierunku „dzikiej plaży” nad jeziorem 
Jeleń (oświetlenia) powiedział, że zadanie to również zostanie wykonane. 

 
• w sprawie budowy stacji paliw przy ul. Mickiewicza w Bytowie 

powiedział, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
 

• w sprawie wykonania poręczy na schodach przy przejściu na skwer 
przy ul. Mickiewicza – Sikorskiego stwierdził, że nie przewiduje się 
wykonania powyższego wniosku. 
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• w sprawie kosztów związanych z naprawą nasypu kolejowego za 
ostatnie trzy lata odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

 
Ad. pkt-u 10. 
W punkcie tym Rada Miejska jednogłośnie (17-za) przyjęła treść odpowiedzi 
na skargę z dnia 17.05.2017 r. na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Bytowie w sprawie nagrywania posiedzenia Komisji Rewizyjnej  
oraz treść odpowiedzi Rady Miejskiej na wezwanie z dnia 23.06.2017 r. 
złożone przez Pan Wincentego Knitera w sprawie uchylenia uchwały  
Nr XXIV/235/2016 RM w Bytowie z dnia 30.11.2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Gminy Bytów. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału następujący radni: radny Rafał Gierszewski, radny Zbigniew 
Choma, radny Bogdan Adamczyk, radny Stanisław Borzyszkowski/ 

 

 Odpowiedzi RM stanowią załącznik nr 30 i 31 do protokołu. 
 
Następnie przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał radnych z treścią 
następujących pism, które wpłynęły do biura Rady: 
 
1. Pismem Wojewody Pomorskiego z dnia 9.06.2017 r. o sposobie załatwienia 

skargi Pana Wincentego Knitera, jako bezzasadnej w sprawie wystąpienia 
do podmiotów zewnętrznych (Policji oraz Prezesa Sądu Rejonowego  
w Bytowie). 

 
Pismo Wojewody Pomorskiego stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
2. Pismem WSA w Gdańsku z dnia 21.06.2017 r. w sprawie odrzucenia skargi 

Pana Wincentego Knitera dotyczącego rozbiórki pomnika na Placu Krofeya 
w Bytowie. 

 
Pismo WSA w Gdańsku stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
3. Poinformował też o treści 7 skarg Pana Wincentego Knitera z dnia 20, 23,  
i 27.06.2017 r., które stanowią załącznik do protokołu od nr 34 – 40.   
 
Radna Maria Kułakowska zapytała jak przedstawia się sprawa instalacji 
lampy przy ul. Wolności. 
 
W odpowiedzi burmistrz stwierdził, że ZDK nie będzie robił przeszkód. Jeżeli 
pozwolą finanse, zadanie to wykona. 
 
Jednocześnie poinformował, że 22.06.2017 r. wpłynęło do UM pismo od 
Wojewody Pomorskiego, który wnosi o zmianę nazw ulic: Kruczkowskiego  
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i Szenwalda, które są na liście IPN. Do 1.09.2017 r. należy rozważyć wskazany 
temat. Odnośnie tych zmian zwrócimy się z wnioskiem do Rad Sołeckich oraz 
Osiedlowych, z prośbą o składanie nowych propozycji. 
 
Radny Jerzy Wyczk poprosił burmistrza, aby ponowił wniosek do ZDW  
w sprawie wykonania oświetlenia przy przejściu dla pieszych naprzeciw 
Drutex-u przy ul. Lęborskiej, z uwagi na bezpieczeństwo. 
 
Jednocześnie Burmistrz Bytowa zaprosił wszystkich zebranych do 
uczestnictwa w obchodach Dni Bytowa, zgodnie z programem, w których 
będzie uczestniczyła delegacja z Litwy – Taurogów. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 7.07.2017 r. odbędzie się sesja 
Rady Miejskiej w Muzeum Zachodniokaszubskim, w której będzie 
uczestniczyła delegacja z Litwy oraz zostaną wręczone odznaki honorowe 
gminy Bytów dla Pani Marii Prondzińskiej i ks. Stanisława Roszaka na której 
również zostaną rozpatrzone skargi p. Wincenta Knitera. 
 
Kolejna sesja odbędzie się w połowie września br. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz odniósł się do swoich interpelacji oraz 
udzielonych odpowiedzi, które nie zostały wykonane. Jednocześnie 
podkreślił, że nie rozumie niezadowolenia ze strony radnego Jerzego Wyczka 
w kwestii interpelacji dotyczącej sołectwa Gostkowo. Poruszył też kwestię 
ujęcia zadań do budżetu obywatelskiego na rok 2018 oraz do zatwierdzonego 
sprawozdania burmistrza Bytowa za rok 2016, stwierdzając jednoznacznie, że 
odczucia mieszkańców są coraz gorsze, jeżeli chodzi o realizację zadań 
inwestycyjnych. Z czym nie zgodził się przewodniczący Rady Miejskiej Pan 
Jan Treder oraz radny Adam Mohr stwierdzając, iż na ten temat mają zupełnie 
inne zdanie. 
 
Radna Barbara Kosmowska poruszyła kwestię zmiany nazw ulic 
(Kruczkowskiego i Szenwalda). Zdaniem radnej jest to kulturowe 
nieporozumienie. Stąd jej obawy i rozgoryczenie, że polityka zmienia się 
szybciej niż historia, która ma taki wpływ na nasze myślenie. 
 
Radny Aleksander Pradella również ustosunkował się do podniesionych 
tematów przez radnego Franciszkiewicza oraz radnego Adamczyka  
w sprawie składanych wniosków do budżetu obywatelskiego. 
 
Na zakończenie burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka odniósł się do 
interpelacji radnego Adamczyka w sprawie odrzucenia wniosku do budżetu 
obywatelskiego na rok 2018, którego odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  
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Jest to temat, którego dzisiaj nie da się rozpatrzyć ani przywrócić  
w połowie. Trzeba na spokojnie do tego tematu podejść. Musimy przestrzegać 
zasad. W szczególności zadań, które przekraczają wydatki. Taką zasadę 
zastosowaliśmy w przypadku Niezabyszewa. Mieszkańcy wnioskowali o to, 
żeby wykonać drogę gruntową. Z uwagi na wysokie koszty związane  
z wymianą sieci wodociągowo kanalizacyjnej, zadanie to zostało odrzucone. 
Został odrzucony również wniosek dotyczący ul. Jagodowej. W dalszej części 
swego wystąpienia podziękował wszystkim za pozytywne głosy na temat 
Bytowa. Przyjmując zarazem krytykę odnośnie uwag radnego Tomasza 
Franciszkiewicza, których nie lekceważy. Natomiast nie zgadza się, co do 
barku realizacji zgłoszonych interpelacji w ciągu roku. Są przypadki, że radny 
nie uczestniczy do końca sesji, na której są udzielane odpowiedzi na ww. 
interpelacje. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz odnosząc się do wypowiedzi burmistrza 
Bytowa powiedział, że na podstawie protokołów sprawdzi, czy faktycznie 
zostały udzielone odpowiedzi na ww. interpelacje. Jednak w tych sprawach 
należy rozmawiać i to na wspólnych spotkaniach, życząc zarazem wszystkim 
zebranym udanego urlopu wypoczynkowego. 
 
Ad. pkt-u 11. 
Pan Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym 
oraz zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach, wyczerpując porządek obrad, 
zamknął XXXII sesję Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 13:30. 
 
 
Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 
Urszula Szyszło                    Jan Treder   
 
 
 
 
 
 

 


